
Referat generalforsamling 30. januar 2020 

Bestyrelse til stede. Pernille, Jørn, Rie, Steffen og Rikke.  

Referat: Pernille 

Dirigent: Karin, foreslået af bestyrelsen, ingen andre foreslået 

Valg af stemmetællere: Ketty, Anne Marie, Anne, Kirsten 

 

Ries formandsberetning 

- Lis. Er der sat dato for de forventede fire repræsentantskabsmøder allerede.  

o Rie – det ser vi på ved næste møde for repræsentanter 

- Blomster 

o Årets Hjælper: Bent Holm 

o Årets Avler: Lone Sørensen 

o Blomster ellers: Ries liste.  

- Svend Poulsen: Opfordring til skriv i efterfølgende Ridehesten og modtagere at Årets hjælper og 

Årets avler.  

o Rie: ikke meget plads i Ridehesten, men god ide og Årets Hjælper og Årets Avler 

Rikkes beretning for hovedbestyrelsen 

- Børge: har vi ikke før hørt at ny købelov er lige på trapperne. Hvor kommer udkastet til lovforslag 

fra?  

o Rikke: Melding fra Jørgen Kold er at Ny regering sinker processen, men forhåbning er at den 

kommer igennem i år.  

- Frode: er der kommet et udkast fra Dansk Varmblod til arbejdsgruppen i SEGES? Har der i HB været 

diskutteret hvilken reklamationsfrist i forslaget fra DV og SEGES? 

o Rikke: der er ikke beskrevet klar reklamationsfrist i oplægget, men i stedet aftalefrihed. 

- Lis: Vil du uddybe aftaleforholdene omkring opdeling af DV i Eventdel og DV.  

o Rikke: Herning Hingstekåring og eventdelen er flyttet over, andet vil skulle til afstemning? 

Det kan fx være eliteskue. Det kan ikke være avlsarrangementer der flyttes i Eventdelen.  

o Casper: Eventselskabet er lavet for at beskytte hovedforbundet ifht risici omkring de store 

beløb i Hingstekåring. Afstemning omkring at alle erhvervsaktiviteter  

- XX: hvordan forholder man sig ifht opdelingen af overskud/underskud i de to selskaber 

o Casper: alle tjente penge flyttes over i DV avlsselskab.  

- Svend: hvad så hvis der kommer et underskud i Eventselskabet 

o Casper: Så bliver underskuddet i Eventselskabet, så lukker selskab. Derfor ønskes netop 

dette selskab.  

o Vagn: det lyder fornuftigt.  

- Karin: Hvad ifht Regionens regnskab og moms, såfremt at foreningen bliver momsfri.  

o DV afventer svar afstemning til repræsentantskabsmødet i Billund. Dvs Reg5 vil tabe moms 

ved denne ordning. Told og skat er ikke spurgt før ifth at spørges der, så vil svaret være 

bindende. 

- Jørn: hvordan vil der informeres om konsekvenserne for denne afstemning forud for afstemning 

om ti dage?  



o Rie/Rikke: det er sendt ud i pressemeddelelse, men ikek forklaret.  

Valg af Regionsformand: 

- Rie genopstiller som formand. 

- Ro ifht tid til opstilling.  

- Ingen andre – Rie vælges 

Valg af Bestyrelsesmedlemmer: 

- Pernille genopstiller  valgt i bestyrelse 

- Ro ifht mulige nye kandidater.  

- Karin Larsen  valgt i bestyrelse 

- Jonas Nørgaard  1. suppl 

- Anja Jakobsen  2. suppl 

- Mia Kovdal Jørgensen 

- Stemmetællere samler stemmesedler ind 

Blomst for Årets Hingst – Kirsten Bjerggaard Stutteri Skoven 

 

Valg af HB medlem og suppl.  

- Rikke    1.suppl 

- Jørn   Jørn 

- Pernille  

 

Ung i DV 

- Maria    valgt 

- Mia kovdal  suppl 

 

Valg af repræsentanter: 

- Vagn   valgt  

- Dorit   valgt 

- Erik   valgt 

- Viggo   valgt 

- Svend Skov  valgt 

- Frode   valgt 

- Heine   valgt 

- Anja   valgt 

- Steffen  valgt 

- Kristoffer  valgt 

- Mia   valgt 

- Anni   valgt 

- Michael Hansen   1.suppl 



Evt.  

Jørn fremlægger forslag der er til afstemning til repræsentantskabsmødet i Bilund 

- Forslag 1 vedr. momsfritagelse af DV som avlsforening. 

- Jørn: Vær opmærksom på om der er vandtætte skodder imellem DV avlsforening og DV Event 

- Casper: der skal stemmes om et momsfrit avlsforbund. Der er undersøgt og bekræftet af 

Ernst&Young at en momsfritagelse af DV avlsforering IKKE er det samme som at notere hesteavl 

som en hobbyvirksomhed.  

- Jørn bekymret for om det er muligt at skille de to foreninger uden at det giver problemer ifht 

momsfritagelsen 

- Kirsten Bjerggaard ytrer ligeledes bekymring.  

- Bent Holm spørger til om man kender svaret og Casper svarer at der afventes svar på afstemning til 

repræsentantskabsmødet.  

 

- Forslag 2 vedr. testrytterdel tages ud af afprøvning 

- Vera ytrer ønske om at beholde testrytter 

- Maria ytrer ønske om at beholde testrytter 

- Frode ytrer ønske om at beholde testrytter 

- Line spørger til antal nye sadelkåringer, et færre antal hopper 

- Casper fortæller den nye procedure 

- Jørn ytrer at det er bestyrelsens opfattelse at der i Reg5 er modstand mod forslaget af afskaffelse af 

testrytteren. Dette diskuteres på repræsentantskabsmøde torsdag den 6.feb. 

 

- Forslag 3 vedr. invitation til avlere af heste udtaget til UVM 

- Forslaget er fremsagt af Reg5 

 

- Forslag 4 vedr. konkurrence udsættelse af DNA tests 

- Forslaget er fremsagt af Reg5 

 

Møde for repræsentanter torsdag den 6. februar kl 19.00 i herskabsstalden 


